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Referat bestyrelsesmøde  
Mødedato: 24. oktober 2023 

Mødested: Salonen 

Tilstede: Anne, Erik, Birte, Hanne, Lasse, Mary, Sussie og Birgitte. Kristine deltog i pkt. 2 

Afbud: Inge og Kirsten 

Referent: Birgitte 

 

1. Godkendelse af dagsorden 
 

Beslutning: Godkendt 

2. Fremtiden efter besparelserne 
Sussies oplæg er fremsendt pr. mail. Fællesskabskoordinator Kristine Lodberg Madsen deltager un-

der dette punkt, så vi alle kan hilse på hende. 

Brobygning til fællesskaber bibeholdes, men Fællesskabskoordinatorerne droppes. Betyder bl.a. en 

reduktion i antal medarbejdere fra 4 til 2 (NB! Der var to vakante job). Mange har haft indvendinger 

mod denne løsning. Sussies spillerum er mindsket. Målet for Sussies ansvarsområde er at forebygge 

ensomhed, så jobbene var tæt forbundne. Kristine fortsætter i samme arbejdsområder, men pri-

mært skal hun støtte udviklingen af aktiviteter i centrene i Taulov, Erritsø og IPS. Gerne aktiviteter 

på tværs af generationerne. Desuden fokus på Informationen i Seniorhuset, så den kan være mere 

selvkørende. Nødvendigt at prioritere; bl.a. ikke tid til samme tlf. service.  

Mary påpegede, at vi alle skal gå ud til vores foreninger og fortælle, at servicen ikke er som tidli-

gere! Og gerne spørge i vores foreninger, om der er nogle med IT-erfaring, der vil være frivillige i 

Informationen. Anne opfordrede til at bruge Socialt Kompas til at efterlyse frivillige. 

Lene (brobygger) deltager i seniorfællesskabets møder. Hun skal fortsat have fokus på aktiviteter 

for udsatte borgere.  

Sussie går efter de langsigtede løsninger. Vigtigt at der altid er en på kontoret. 

Birte foreslog en kopimaskine, som ”folk” selv kan finde ud af at bruge. 

3. Evt. opfølgning på referat fra sidste møde 
Temadagen i juni. Vi fortsætter med Sussie som ordstyrer ved diskussioner. 

Beslutning: Fastholde de gode intentioner fra temadagen – og så evaluere til decembermødet. 

 

4. Status på økonomi 
Kasserer forelægger regnskab, herunder status på fondsansøgninger og tilskud 

Valg af ny kasserer.  

Pt. 20.307 kr. på kontoen. Stole og stolevognen til aktivitetsrummet leveres ultimo oktober – og 

regningen er derfor ikke kommet. Men vi har godt 13.000 kr. til gode fra Tryg Fonden. Mangler fort-

sat svar fra nogle fonde (bilag vedhæftet).  
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Beslutning: Anne vil godt blive siddende til næste generalforsamling, men vi er nødt til at have en 

back up. Ingen meldte sig, så Mary skal undtagelsesvis have adgang til banken, så der er to, der kan 

betale regninger. Anne kontakter banken. 

 

5. Indkomne sager til drøftelse og evt. beslutning 
Drøftelse af målgrupper i Seniorhuset 

Sussie har fremsendt flg. til drøftelse og beslutning: 

”I bestyrelsens høringssvar til Fredericia Kommunes sparekatalog beskrev I, at I gerne ville udvide 

Seniorhusets aldersgruppe med henblik på at skabe udvikling i aktiviteter samt for at kunne til-

trække nye og flere frivillige. Det er et ønske, politikerne stillede sig meget positivt over for. Hvis 

det er en udvikling, vi som personale skal understøtte, vil jeg gerne drøfte rammerne herfor med 

jer, så vi er enige om, hvordan vi kan gribe det an. En udvidet målgruppe udvider jo også mulighe-

derne for rekrutteringsgrundlaget for frivillige og det øger samtidig mulighed for diversitet i husets 

aktiviteter.” 

Søren Larsen, udvalgsformand, er glad for vores interesse for at få andre grupper ind i huset. Gerne 

have fat på yngre frivillige. Om muligt også flexjobbere?  

Der var også opbakning til at åbne for andre aktiviteter, f.eks. en reparationscafe. Flere aktiviteter 

kan også styrke cafeen. Kan vi levere mad ud af huset, f.eks. til andre institutioner (Depotgården, 

Frivilligcentret)? Men må afvente analyse af kommunens køkkener.  

Vi skal finde de tidspunkter, hvor der er mindst aktivitet. Belægningsprocent skal analyseres.  

Birte: Skal vi ændre retningslinjerne for, hvem der kan booke lokaler?  

Mere gå efter aktiviteterne. Men ingen politiske grupper. Til gengæld skal de nuværende brugere 

gerne kunne rumme også de lidt mere ”specielle” borgere.  

Ønske om større kontakt mellem Lene (brobygger) og patientforeningerne. NB! Samklang bør invi-

tere hende til et møde. 

Beslutning: Enighed om gerne at lukke andre ind til gavn for huset. Og at Sussie hele tiden forpligti-

ger sig til at informere bestyrelsen. 

Der er ikke behov for at ændre vedtægterne. De er så rummelige, at bestyrelsen kan godkende an-

dre målgrupper og aktiviteter. 

 

Årshjul 2023 og 2024 

 

Beslutning:  2023 - mødet med foreningerne aflyst 

2024 - afvente indkøring af den nye organisering og så sætte det på dagsorde-

nen til næste møde i december. 

6. Orienteringssager, f.eks. fra personalet, Seniorrådet eller de fælles formandsmøder. 
Muligheder for udstillinger i Seniorhuset – Sussie 

- Mary, Henning og Sussie skal have møde vedr. udstillinger i Seniorhuset. Men udfordring 

mht. ophængning. Måske også tage lokale kunstnere ind. Opsætte retningslinjer og 

booking system til udstillinger. 

Seniorrådet - Birte  

– Husk at få ændret adresser og tlf. nr.  i SeniorNyt, ved formands - og kontaktperson 

skifte, samt andre ændringer, i foreningerne. Nyt borgermøde i januar. 
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– SeniorNyt vil fremover blive sendt elektronisk til kommunens ansatte. Til borgerne kom-

mer det fortsat i postkassen. Ligger elektronisk på Seniorrådets Facebook-side. 

Fælles formandsmøder – Mary 

- Ingen afholdt 

Arv og oprydning i diverse krea artikler– Mary 

- Aktivitetsforeningen har modtaget en stor donation med knipleredskaber, garn, patch-

work-stoffer etc. Foreningen vil prøve at sælge noget til julemarkedet 18. nov. Der er 

desuden masser af håndarbejds-ting i værkstedet i kælderen.  

Da det primært er Aktivitetsforeningens hold, der bruger den slags, laver foreningen lop-

pemarked (overskud går til Aktivitetsforeningen) – og evt. rester sendes til genbrug. 

Hjørne med ting til fælles brug, f.eks. Hjerteforeningens parasoller er etableret. 

Caféudvalget – Hanne 

- Haft et møde primo oktober. Kun Sussie, Elmer (Pensionistforeningen) og Hanne mødte 

op. Hanne opfordrede bestyrelsen til at nedlægge cafeudvalget. Formålet med udvalget 

var at øge tilknytningen mellem brugerne og cafeen. Sussie foreslog, at det tages op på 

et møde med foreningerne. Så indtil da nedlægges udvalget.  

Klage over cafeen til trods for, at Dorte har været fleksibel. Mary svarer. 

7. Ris og ros kassen 
- Kassen var tom 

- Birte havde fra flere sider fået ønske om at kunne vælge mellem kogte grøntsager og 

grøn salat 

8. Evt. 
- Julepyntning af huset var ikke på dagsordenen. Men hvem vil hjælpe til? Gerne inden 

julemarkedet 18. nov. Aftalt at klare det tirsdag 14. nov. kl. 11 – 14. Mary, Hanne, Birte, 

Anne og Birgitte deltager 

Cafeen klarer selv julepyntning af bordene i cafeen.  

Oprydning i lokalerne – nye brugere skal gøres opmærksomme herpå 

9. Næste møde 19.12. med efterfølgende julefrokost 
 

 

 

 

 

24.10.23 ABR 


